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Institucija braka nikad nije bila ugroženija

Teško se odlučuje na 
brak, lako se razvodi

Gorivo poskupelo preko šest dinara

Obeležen Dan
nezavisnosti
Crne Gore

• Opština Vrbas beleži neslavan rekord koji se ogleda u podat-
ku da je u njoj od svih lokalnih samouprava u Vojvodini najve-
ći broj tzv. celibatera, to jest lica koja nisu sklapala brak. Ima ih 
28,2 posto i u tom podatku  Vrbas je čak ispred Novog Sada gde 
taj broj iznosi 28 posto. Ali ni sklopljeni brak nije garancija da 
će on odoleti svim izazovima i da neće biti okončan razvodom, 
što se takođe sve češće dešava.

Za manje od mesec dana u Srbiji najviše poposkupeo benzin

Lovćenac bio centar  crnogorske dijaspore

• Dujmov piše o Srbima koji žive na tlu 
Mađarske trista godina, o njihovim stra-
dalničkim seobama od Sulejmana, do Le-
opolda, o borbi   za sopstveni jezik koji je 
duša jednog naroda.
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• U odnosu na cene po kojima je gorivo prodavano početkom aprila, benzin je do sada 
poskupeo za šest dinara i 28 para.  ● ●  strana 4

Prva operacija ugradnje totalne proteze
kolena u OBV

U korak
sa vremenom

Priče o nama
sa severa

Dragomir Dujmov pisac iz Budimpešte 
gost 51. Festivala poezije mladih

Obuka za početnike 
u poslovanju

Saradnja RRA Bačka i opštine Srbobran
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”Vučice” proslavile titiulu

ŽRK  „Vrbas“ na pobedničkom tronu Super B lige
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Iako danas ima pedeset 
godina,imala je hrabrosti da 
krene u preduzetničke vode 
i otvori grnčarsku radioni-
cu, opremi je, kupi grnčarski 
točak i da od pre par mese-

ci krene u ozbiljnu proizvod-
nju raznih predmeta od gline. 
Radi sve ručno, kupuje glinu 
u Kečkemetu, neke predme-
te koje izradi ukrašava relje-
fno, slika, a slikala je od rane 
mladosti jer je i završila sred-
nju Umetničku školu „Stojan 
Šuput“ u Novom Sadu. Na-
kon škole poslovni putevi su 
je vodili nekim drugim prav-
cima i smerovima, međutim, 
pre sedam godina dolazi na 
ideju da ide na praksu kod je-
dinog grnčara na Vašarištu u 
Srbobranu.

Danas starog grnčara Mir-
ka, kod kojeg je ispekla zanat 
više nema, ali ovaj stari zanat 
nastavlja upravo Helena. Us-
pela je da obezbedi  adekvat-
nu peć za glinu aplicirajući 
kod mađarske nevladine or-
ganizacije „ prosperiti“. „Po-

sebno želim da istaknem po-
moć od lokalne samoupra-
ve jer sam uz pomoć njih i 
filijale službe zapošljavanja 
našeg mesta dobila  sredstva 
u iznosu od 300.000 dinara 

da pokrenem ovaj posao, od 
kojeg mislim da mogu da ži-
vim“, kaže Helena. Ona tre-
nutno ima  nešto više od 200 
porudžbina za izradu saksija  
za područje Srbobrana, radila 
je neke predmete za Uskrs za 

potrebe zabavišta u planu je 
izrada predmeta i za predsto-
jeći Božić za zabavište u Beče-
ju. Helena već sada planira da 
svojim proizvodima osim po-
dručja Srbobrana pokrije ceo 
region i nada se da će uspe-
ti da razvije i serijsku proi-

zvodnju koja podrazumeva 
velike narudžbine. Na grn-
čarskim predmetima uspeš-
no radi etno motive, radi te-
rarijume, saksije, vaze, ukra-
sne statue i predmete za dvo-
rišta. „Ovo je jedina grnčar-
ska radionica u okolini, mi-
slim da ima potrebe za ova-
kvim predmetima, koji su 
svojevremeno veoma bili u 
svakodnevnoj upotrebi, da 
bi vremenom bili zapostav-
ljeni,zbog nestajanja ovog ve-
oma interesantnog starog za-
nata“, ističe Knežević.

Helena sve predmete radi, 
ne preko prese, nego ručno i 
već u lepo opremljenom pro-
storu ima sijaset neobičnih i 
ukrasnih predmeta od gline. 
Kaže da ju je uvek privlačila 
umetnost i da se na ovaj na-
čin baveći se ovim poslom i 
zanatom vratila svojoj staroj 
ljubavi „ jer grnčarstvo je jed-
na vrsta umetnosti“. 

Za početak novog posla go-
dine svakako nisu problem, 
ne posebno Heleni Knežević, 
koja je negde davno ispekla 
ovaj zanat, ali tek sada doš-
la na ideju za otvaranje  jed-
ne jedine i jedinstvene grn-
čarske radionice u regionu. 

Za sve treba imati vere, sna-
ge, ljubavi,a naravno i znanja 
i onda nema bojazni i može 
se upustiti u privatno- zanat-
ske vode, koje osim kreativ-
nog posla i rada obezbeđuju 
i pristojnu egzistenciju.

NOVO U REGIONU
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Kako god bi imali milion 
zamerki na sve ono što nije 
dobro ili ne funkcioniše be-
sprekorno u našim gradovi-
ma, sve to nije i ne može biti  
dovoljno jak razlog da ne vo-
limo grad u kome živimo. Po-
stoji sijaset stvari koje može-
mo sami da uradimo da naš 
grad i okruženje izgleda lep-
še, bolje, čistije i zelenije. Ne-
zadovoljstvo sa nečim ili ne-
kim, ne rešava razbijena kan-
ta za smeće, slomljena klu-
pa, razlupano dečije igralište 
ili sijalica na banderi. Neve-
rovatno je da su nam okoliši 
kontejnera večito zastrti sme-
ćem, okoliši trotora i puteva, 
a da na drveću često vise naj-
lon kese. Unutrašnji prostor 
zgrada u bloku Vasilja Kopri-
vice u Vrbasu, gde su kontej-
neri gotovo ispred  terasa i 
prozora stanara večito su za-
strti smećem oko kontejnera. 
I to nije samo stvar komu-
nalnih službi koje bi po ovo-
me što se zbiva oko kontejne-
ra, trebalo da drže dežurne 
skupljače smeća, samo zbog 
nepažnje i nemara građana. 
Fasade na zgradama su nam 
išarane grafitima koji najče-
šće ne govore ništa i ništa ne 
poručuju, ili su to šifrovane 
poruke koje razumeju samo 
oni koji ih ostavljaju svuda 
i bez mere. Nedavno su či-
šćenje divlje deponije smeća 
u Kucuri, Bačkom Dobrom 

Polju, koje se svake godine 
čiste, jer ih nemarni građani  
već tradicionalno zatrpavaju 
smećem i prave nove i na taj 
način stvaraju zagađene pro-
store koji predstavljaju pra-
ve oaze zaraze, koje pre sve-
ga, najviše štete svima nama 
i ekološkoj sredini koja nas 
okružuje. Da bi naše okruže-
nje bilo zdravije i čistije treba 
i sami kao građani da se po-
brinemo. Na primer na za-
štiti onog imobilijara u par-
kovima i igralištima koje je 
neko tu izgradio posatvio i 
kupio novcem svih nas. Uko-
liko vidimo i primetimo da 
ga neko ruši, lomi onda treba 
i da upozorimo ili prijavimo. 
Da bi nam grad i okruženje 
izgledali čistije, pedantnije, 
nije potrebna neka politička 
volja ili politička saglasnost. 
Čistoća naše zgrade, naselja, 
našeg grada umnogome i ve-
oma zavisi od naše kulture. I 
bez obzira što možemo biti 
nezadovoljni raznim stvari-
ma, situacijama u gradu koje 
možda ne funkcionišu kako 
bi trebalo, i pored toga grad u 
kome se živi je naš - svoj grad, 
a svoj- naš grad se ne prlja, ne 
ruži. Svoj grad se voli, a onda 
kada se voli, onda se brine o 
njemu, u onom delu u kojem, 
sasvim sigurno, može da se 
pazi i brine.

Voleti svoj grad
Redakcijski komentar

Grnčarstvo je jedna vrsta umetnosti
• Osnivanjem sopstvene radionice za izradu grnčarskih predmeta Helena 
Knežević, kaže da se vratila umetnosti koja je uvek zanimala, ali i afirma-
ciji ovog starog zanata, koji je nestao sa ovih prostora.

Jedina grnčarska radionica u regionu - Helene Knežević iz Srbobrana

Oživljavanje starog zanata

Grnčarstvo je jedan od starih zanata koji  je bio odoma-
ćen na našim prostorima, ali danas polako nestaje. Po-
treba za upotrebom i korišćenjem predmeta od gline kva-
litetno i ručno rađenih  i danas postoji. Jedina radioni-
ca u regionu „Helena 1969“- Srbobran, izrađuje ovu vr-
stu predmeta.

Nastup na Novosadskim manifestacijama

„Učestvovaću ove godine u junu na Noćnom bazaru na 
Spensu,kao i na manifestaciji „Eđšeg“, za koje pripre-
mam jednu lepezu mojih proizvoda koje ću predstaviti 
javno,a tu su i druge manifestacije za javno izlaganje na 
kojima ću sigurno izlagati“, kaže Helena.
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Uloženi trud se isplatio 

Nešto više od godinu dana 
od kako je prihvatio ulogu vr-
šioca dužnosti direktora OZZ 
Srbobran, Nebojša Nedelj-
ković javnosti je saopštio da 
poznata zadruga, posle niza 
godina lošeg poslovanja, ko-
načno uspešno radi i vraća 
dugove koji su pretili da je 
trajno likvidiraju. Iz dana u 
dan, iz dobiti koja se stvara, 
smanjuju se dugovi, a stabil-
no poslovanje omogućilo je 
jasne projekcije za narednu 
godinu i prve obrise proje-
kata novog investicionog ci-
klusa. Uspešno poslovanje i 
poverenje koje je svojim ra-
dom stekao među zadruga-
rima, obezbedili su nedavno 
Nedeljkoviću izbor na mesto 

direktora u punom mandatu, 
a sada je na redu sprovođe-
nje daljih planova i postav-
ljanje OZZ na zdrave noge. 
O rezultatima rada i plano-
vima za budućnost, Nedelj-
ković je razgovarao i sa Ra-
divojem Paroškim, predsed-
nikom opštine Srbobran. „Ni 
kada smo o OZZ Srbobran 
razgovarali pre godinu dana, 
nismo imali kompletnu sliku 
stanja u zadruzi. Tek je zavr-
šetak godine doneo moguć-
nost da podvučemo crtu i vi-
dimo gde se nalazimo. Uku-
pna dugovanja zadruge bila 
su 150 miliona dinara, ali je 
dobro da su sada značajno 
smanjena i da nastavljamo 
ka njihovom anuliranju. Da-
nas su dugovanja u jednom 
segmentu skoro skroz izmi-
rena, u drugom je ostalo još 

nešto da se vrati, a u trećem 
i dalje je sve po starom“, re-
kao je Nebojša Nedeljković, 
direktor OZZ Srbobran. Pre-
ma njegovim rečima, veoma 
je važno da 15 zaposlenih u 
ZZ imaju redovna mesečna 
primanja, da im je isplaćeno 
sedam zaostalih zarada koli-
ko im se dugovalo prilikom 
njegovog dolaska u zadrugu, 
te da danas rade za prosečnu 
platu od više od 40.000 dina-
ra. Takođe, od početka godi-
ne dug ne raste, osim onog 
što predstavlja poslovanje 
za zasnivanje proizvodnje, a 
ideja je da od 2020/21. god-
ne OZZ ima dovoljno sred-
stava da sama zasnuje proi-
zvodnju.  „Uvek smo smatrali 

da ova zadruga ima perspek-
tivu i morali smo nešto uči-
niti da stane na noge. Velika 
većina je smatrala da počinje-
mo da radimo uzaludan po-
sao, sizifovski, ali nismo hte-
li da odustanemo. Кroz seri-
ju sastanaka osmislili smo re-
šenje za koje smo dobili po-
dršku brojnih različitih par-
tnera i prionuli na posao. Tek 
smo u hodu dobili pravu sli-
ku o obimu problema, mno-
go težu nego što je bila ona 
prva kada je zadruga dobila 
novo rukovodstvo, ali nismo 
odustajali, i danas, na zado-
voljstvo radnika, zadrugara, 
kooperanata, kao i na zado-
voljstvo lokalne samouprave, 
imamo zadrugu koja funkci-
oniše i izmiruje svoja dugova-
nja“, rekao je Paroški.

Međunarodno priznanje

Priznanje je uručeno na ce-
remoniji pridruživanja Asoci-
jaciji Evropske energetske na-
grade EEA, koja je organizo-
vana u okviru Projekta ener-
getske efikasnosti i upravlja-
nja energijom u opštinama u 
Srbiji, koja je održana 16.maja 

u Beogradu. Navedenoj Aso-
cijaciji su pristupili gradovi 
Kruševac i Užice, i opštine 
Paraćin i Vrbas, kao jedina 
opština iz AP Vojvodine.
„Od 2103. godine imamo 

važeću strategiju energetike, 
koja u potpunosti integriše 
pitanja klimatskih prome-
na i energetike. Potrošnju 
energije pratimo već 10 go-
dina i prva smo opština koja 

je podatke o potrošnji ener-
gije uvrstila u zbirku otvore-
nih podataka Republike Sr-
bije. Sistem energetskog me-
nadžmenta smo uspostavili 
pre nego što je to bila zakon-
ska obaveza. Opština Vrbas 
ima i skupštinsku odluku o 

energetskoj efikasnosti kojom 
se obezbeđuje da se izbegnu 
greške pri donošenju odluka 
o kapitalnim investicijama, 
koje je kasnije teško popra-
viti kada je u pitanju energet-
ska efikasnost. Aktivni smo u 
svih šest oblasti koje pokriva 
Evropska energetska nagra-
da i nameravamo da tako na-
stavimo. Strateški okvir koji 
imamo je čvrst, ali to ne zna-

či da se ne suočavamo sa teš-
koćama u sprovođenju. Naša 
Кancelarija za energetski me-
nadžment nastavlja da radi sa 
nešto izmenjenim kapaciteti-
ma i nastavlja borbu za ispu-
njavanje strateških prioriteta. 
Кako je za ispunjavanje stra-
teških ciljeva potrebna i sa-
radnja koja izlazi izvan okvi-
ra same uprave, kao i uvek 
otvoreni smo za svaku vrstu 
saradnje. Zato nas raduje 
učešće u ovom projektu koje 
podrazumeva i unapređenje 
kapaciteta u saradnji sa dru-
gim lokalnim samouprava-
ma, partnerima na ovom pro-
jektu, kao i druge aktivnosti 
koje nisu deo ovog projekta 
kao što je, na primer, sarad-
nja kroz Mrežu dobre energi-
je, čiji sekretarijat se nalazi u 
Vrbasu i koja baštini najbo-
lje prakse u lokalnom ener-
getskom menadžmentu“, re-
kao je nakon uručenja nagra-
de Milan Glušac, predsednik 
opštine Vrbas.

Ovaj sertifikat dodelju-
je međunarodno udruženje 
Evropske energetske nagrade 
sa sedištem u Briselu i kance-
larijom uprave u Cirihu.

• „Za pola godine, prema završnom računu za 
2018. godinu, o kom se razgovaralo i na sednici 
SO Srbobran, zadruga je poslovala pozitivno. To 
je izuzetan uspeh za ove ljude, za celu zadrugu i 
sredinu, i kako je krenulo, za par godina imaće-
mo uzornu firmu. Lokalna samouprava je stala 
iza OZZ, iza novog rukovodstva, imali smo ozbi-
ljan zadatak i izvršili smo ga veoma uspešno“, re-
kao je Radivoj Paroški, predsednik opštine Srbobran.

Vrbasu sertifikat Asocijacije “Evropska energetska nagrada“ Dugovi OZZ Srbobran sve manji 

• Opština Vrbas zvanično je pristupila Asocijaciji Evropska energetska na-
grada (EEA). Ovaj sertifikat predstavlja potvrdu sistema upravljanja kva-
litetom za lokalne nadležne organe u oblasti praktične politike koja se tiče 
energetike i klimatskih promena. 

Dodeljena sredstva  za prevoz učenika
Pokrajinska vlada obezbedila 182 miliona za regresiranje prevoza

Pokrajinska vlada dodelila 
je predstavnicima svih 45 lo-
kalnih samouprava u AP Voj-
vodini 182 miliona dinara na-
menjenih za regresiranje pre-
voza za 20.819 učenika sred-
njih škola. Predsednik Pokra-
jinske vlade Igor Mirović izja-
vio je da je ovo značajan pro-
gram koji Pokrajinska vlada 
realizuje, jer se na taj način, 
kako je naveo, šalje poruka 
podrške i roditeljima i deci.
„Pokrajinska vlada očuva-

će, obnoviće i modernizovaće 
sve škole u AP Vojvodini, jer 
u manjim mestima i selima 
nema života bez škole. Deca 
i porodice nisu broj, to je su-
ština našeg opstanka i tako 
moramo delovati. Očuvali 
smo veliki broj malih škola 
po broju učenika, ali velikih 
za njihove sredine. Obnovi-
ćemo i objekte obrazovnih 
ustanova u malim sredinama 

u koje decenijama niko nije 
ušao, poput škola u Jasku i 
Malim Radincima, gde rado-
vi počinju narednih nedelja“, 
rekao je predsednik Mirović.

Jedan od ugovora potpisao 

je i Milan Glušac, predsed-
nik opštine Vrbas, kojoj je na 
ime prevoza učenika pripalo 
2,6 miliona dinara. On se za-
hvalio Pokrajinskoj vladi na 
nastavku pružanja podrške 
obrazovnom procesu mladih 

iz opštine Vrbas i cele Vojvo-
dine, uz ocenu da su upravo 
školovani mladi ljudi najveća 
snaga društva i nada da će se 
ono razvijati u pravom smeru.

Dodela finansijskih sredsta-
va na osnovu 
ovog konkur-
sa jeste samo 
jedan u nizu 
dokaza stalne 
i vredne sa-
radnje Pokra-
jinske vlade i 
lokalnih sa-
mouprava, re-
kao je pokra-
jinski sekre-
tar za upravu, 

propise, nacionalne manjine 
– nacionalne zajednice Mihalj 
Njilaš. „Mladi i obrazovani 
ljudi jesu naša budućnost i 
obrazovanje mora biti jedna-
ko dostupno svima“, naglasio 
je sekretar Njilaš.
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Gorivo poskupelo preko šest dinara

 U protekloj nedelji na ben-
zinskim stanicama u Srbiji 
prosečna maloprodajna cena 
benzina BMB95 je bila 153,39 
dinara po litru, evrodizela 
163,91 dinara po litru i TNG 
autogasa 78,93 dinara po li-
tru.Кako navode iz Udruže-
nja, slične promene dogodi-
le su se i na tržištima u okru-
ženju i dodaju da nema većih 
promena u redosledu zemalja 
na listi cena iskazanih u evri-
ma po litri.I pored toga što je 

za proteklih mesec dana u Sr-
biji najviše poskupeo benzin 
(pet evro centi po litru), nje-
gova cena je i dalje na nivou 
regionalnog proseka, što zna-
či da su se slične promene do-
godile i u drugim zemljama, 
navodi Udruzenje.

U odnosu na Srbiju, proseč-
na maloprodajna cena ben-
zina je veća na benzinskim 
stanicama u Sloveniji, Crnoj 
Gori, Albaniji, Hrvatskoj i 
Grčkoj.

„Naš sistem funkcioniše 
kao živ organizam. Inovaci-

je i ulaganja u razvoj agra-
ra automatski za sobom po-
vlače unapređenje kvaliteta 
proizvoda prehrambeno-pre-
rađivačkog sektora. Dokaz 
uspešnosti ovakve poslovne 
strategije je impozantan broj 
nagrada koje su sa sajma po-
ljoprivrede ponele kompa-
nije članice MK Group,“ re-
kao je Božidar Kostić,direk-
tor kompanije Agroglobe i 
dodao „Niz uspešnih godi-
na poslovanja smo i na ovo-
godišnjem Poljoprivrednom 
sajmu ovenčali nagradom za 
najvećeg izvoznika u Srbiji.

Odlični izvozni rezultati su 
potvrda naše poslovne strate-
gije koja je podjednako foku-
sirana kako na izvoz sirovi-

na tako i gotovih proizvoda.“-
Sezonu nagrada na ovogodiš-

njem sajmu, otvorila je Flo-
ra koja posluje u okviru PIK 
Bečej, članica MK Group, sa 
osvojenim prvim mestom u 
kategoriji: smrznuti proizvo-
di. Inovativno i zbog specifič-

nog dizajna ekofriendly pako-
vanje Sunoko šećera od 750 gr 
donelo je ovoj kompaniji ve-
liku zlatnu medalju u kate-
goriji: proizvodi na bazi žita, 
brašna i šećera.

Članice MK Group, zajedno 
izvoze više od 500.000 tona 
i ujedno, čine najvećeg izvo-
znika ovih sirovina u Srbiji, 
zbog čega je kompanija Agro-
globe kao izvozni šampion u 
sistemu, ponela i titulu najve-
ćeg izvoznika u Srbiji..

Potvrđena liderska pozicija MK Group 
Gajenje tikvice u plastenicima
Najčešće se gaji forma obič-

ne tikve namenjene za ljud-
sku ishranu. One imaju rela-
tivno sitne plodove (3-4 kg), 
okruglog ili izduženog obli-
ka, nežne konzistencije i pri-
jatnog ukusa. Kod nas se gaje 
samo obične povrtarske ti-

kvice sa izduženim cilindrič-
nim plodovima. Proizvodnja 
tikvica u zaštićenom prosto-
ru obezbeđuje da mogu brže 
napredovati zbog stabilnih 
uslova i više temperature. 
Plodovi dolaze za berbu do-
sta pre onih koji se uzgajaju 
na otvorenom prostoru, što 
omogućava i bolju cenu. Veli-
ka je prednost i to što je u pla-
stenicima uglavnom rešen si-
stem za navodnjavanje jer ti-
kvicama treba dosta vode da 
bi dobro napredovale. Potreb-
na temperature za klijanje i 
nicanje je iznad 12°C. Opti-
malna temperatura za rast i 

razviće je u granicama izme-
đu 25 i 30°C. Pad temperatu-
re ispod 5°C, kao i jako kole-
banje temperature utiču vrlo 
nepovoljno na njihov razvoj 
i plodonošenje. Slabi mraze-
vi u proleće mogu potpuno 
da unište mlade biljke. Tikve 

imaju velike potrebe za vla-
gom, jer razvijaju veliku Iisnu 
površinu, ali ne podnose ni 
suviše vlažnu sredinu. Sveže 
kišovito vreme, kao i visoka 
temperatura i suša, ometaju 
oplodnju. U takvim uslovi-
ma masovno opadaju cveto-
vi i mladi zameci. U uslovi-
ma nedovoljne vlage u zemlji-
štu prinosi su niži a plodovi 
sitniji, ali su boljeg kvaliteta i 
sa više suve materije. U uslo-
vima obilne vlage u zemljištu 
povećava se krupnoća plodo-
va i prinos, ali smanjuje se sa-
držaj šećera u njima.

Dipl. Ing Vladimir Rankov

Više od 50 nagrada na Novosadskom sajmu  poljoprivrede 

Na poljoprivrednom sajmu 
u Novom Sadu ocene Šampi-

on kvaliteta dobilo je 6 Car-
nexovih proizvoda: mesni 
narezak za kategoriju trajne 
konzerve, domaća sarma u 
grupi gotovih jela, jetrena pa-
šteta u grupi kobasice u kon-
zervi, delikates viršla kao naj-
bolji proizvod kategorije fino 
usitnjene barene kobasice, pi-
leća prsa u omotu u grupi pa-
sterizovanih konzervi kao i 
gril kobasica u grupi  grubo 
usitnjenih barenih kobasica.

Veliki šampionski pehar za 
vrhunski kvalitet i širok asor-
timan proizvoda je najznačaj-
nija od svih nagrada koje se 
dodeljuju pred početak Me-
đunarodnog poljoprivrednog 
sajma, a ocenu kvaliteta daje 
komisija eksperata. “Nagra-

de na jednoj od najznačajni-
jih manifestacija ovog tipa u 

regionu, kakav je Novosadski 
sajam, još jedna su potvrda 
da je Carnex omiljeni brend 
potrošača i već 60 godina si-
nonim pouzdanosti, kvalite-
ta i tradicije.

Uz Carnex proizvode tra-
dicionalnog kvaliteta i pre-
poznatljivog ukusa odrasta-
le su mnoge generacije u ce-
loj bivšoj Jugoslaviji, a neki 
od njih su i danas šampioni 

kvaliteta, kao što 
je delikates virš-
la, mesni narezak 
i jetrena pasteta. 
Drago nam je što 
su naši proizvodi 
prepoznati i na-
građeni, a osvo-
jene medalje su 
ujedno i naša oba-
veza i podstrek da 
budemo još bolji 
u nastojanju da 
svojim potroša-
čima uvek pruži-
mo visoko kvali-
tetan proizvod” - 
izjavila je Tamara 
Penjić, izvršna di-
rektorka Industri-
je mesa Carnex.

Carnex osvojio Veliki šampionski pehar  

• Kompanija MK Group osvojila je i ove godine više od pedeset nagrada na 
Novosadskom sajmu poljoprivrede, najznačajnijem agrobiznis događaju u 
centralnoj i jugoistočnoj Evropi. 

• Industrija mesa Carnex je osvojenim nagrada-
ma Veliki šampionski pehar za kvalitet i širok asor-
timan proizvoda, ukupno 6 šampiona grupa proi-
zvoda, 11 velikih zlatnih medalja, 25 zlatnih meda-
lja i 6 srebrnih medalja, još jednom potvrdila svo-
ju lidersku poziciju na tržištu proizvoda od mesa 
kao i posvećenost proizvodnji i razvoju proizvoda 
vrhunskog kvaliteta.

• Rekordni broj priznanja za poslovne uspehe, 
zlatne i srebrne medalje za kvalitet proizvoda koje 
su osvojile Agroglobe, Flora, Sunoko i Carnex, Žito 
Bačka, kompanije članice MK Group, još jedna je 
potvrda liderske pozicija MK Group.

Za mesec dana najviše poskupeo benzin

Saveti  PSS Vrbas

• U odnosu na cene po kojima je gorivo prodava-
no početkom aprila, benzin je poskupeo za šest di-
nara i 28 para, evrodizel za 91 paru i TNG auto-
gas za 3,60 dinara, saopštilo je Udruženje naftnih 
kompanija Srbije. 
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Teško se odlučuje 
na brak, lako

na razvod

Poslednja četiri popisa sta-
novništva u Srbiji, sprovede-
na u protekle četiri deceni-
je, pokazala su da se u tom 
periodu značajno smanjio 
broj lica koja su u braku. To 
je najviše zabeleženo posled-
njim popisom iz 2011. godine, 
gde se vidi porast razvede-

nih, udovica i udovaca, 
kao i porast lica koja ni-
kada nisu sklopila brak. 
Udeo onih koji su iz-
gubili bračnog partne-
ra usled smrti, statisti-
ka objašnjava povećanjem 
životnog veka, ali za porast 
broja neženja i razvedenih 
statistika nema objašnjenje. 

Opština Vrbas drži i jedan 
neslavan rekord. On se ogle-
da u tome što je od svih lokal-
nih samouprava u Vojvodini 
u njoj najveći broj tzv. celiba-

tera, to jest lica koja nisu skla-
pala brak. Ima ih 28,2%. Tu 
smo čak i ispred Novog Sada, 
u kom taj broj iznosi 28%.  U 
Vojvdini se godišnje u prose-
ku sklopi 10.000, a razvede 
se svaki peti, odnosno oko 
2.000 brakova na godišnjem 
nivou. Slično je i u vrbaskoj 

opštini u kojoj se go-
dišnje venča njih ne-
što više od 200, a raz-
vede se oko 40 parova. 

Ipak, ovo su samo 
statistički pokazate-
lji i brojke, a da bismo 

s t e -
kli neku 
potpuniju sliku o stanju 
braka u Vrbasu obratili smo 

se matičarima koji su među 
najupućenijima u ovu proble-
matiku. Oni na prvom mestu 
ističu da se danas daleko ma-
nje poštuju i sam brak, drža-
va koja stoji iza ove institu-
cije kao i sami matičari kao 
službenici koji u ime države 
zaključuju brak. Brak se više 
svodi na samu ceremoniju u 
kojoj je sklapanje braka pred 
matičarem, državnom zasta-
vom i grbom i upisom u ma-
tične knjige, sveden na goto-
vo najnebitniji deo venčanja, 
jer je postalo važnije gde će 
ko da sedi na venčanju, koja 
će muzika da se svira, kakva 
će biti svadbena torta, auto-
mobil, garderoba mlade-
naca, fotografisanje i či-
tav niz još manje bitnih 
stvari. Uprvo stoga, da-
nas se mnogo manji broj 
brakova sklapa u zgra-
di opštinske uprave, iako 
tamo postoji za to pred-
viđena, opremljena sala, a 

daleko je više situaci-
ja u kojima se tra-

ži iznošenje ma-
tične knjige 

van opštin-
ske zgrade 
mada se 
za to plaća 
taksa, a za 
venčanje 
u opštini 
se ne pla-

ća nikakva 
nadoknada. 
U poslednje 

vreme Vrbas je 
postao neka vr-

sta centra za tako-
zvani svadbeni turizam. 

Nudi sale za venčanja kakvih 
nema u mestima u blizini, pa 
se baš zato delimično pove-

ćao broj onih koji su sudbo-
nosno “da” izgovorili u Vrba-
su, a da zapravo ne žive i neće 
živeti u toj opštini. 

Kako matičari još 
govore, u brak žene 
najčešće stupaju u 29. 
godini života, a muš-
karci nakon navršene 
33, iako ima raznih 
drastičnih primera. 
To je prilično viša sta-
rosna dob u odnosu 
na ranija vre-
m e n a , 

k a d a 
se venčava-
lo između 20. i 25. godine ži-
vota. Ali to ne treba da čudi, 
jer nekada su se mladi ranije 
i zapošljavali, i lakše dolazili 
do poslova na neoređeno vre-
me, pa su imali stabilnije ma-
terijalne uslove za početak za-
jedničkog života. Ipak, dok su 
se ranije venčavali nakon ne-
koliko meseci poznavanja, u 
novije vreme sve češće se pre 
braka praktikuje dugogodiš-
nji zajednički život. Zato zbu-
njuje, zašto se posle više go-
dina poznanstva, mladi tako 
brzo i lako razvode.  Jer na-
kon raskošnih i luksuznih 

venčanja, u više od 20% slu-
čajeva brakovi se ubrzo i ra-
zvedu, pa se neretko iste oso-
be, samo sa drugim partne-

rima, opet po-
jave pred ma-
tičarima. Sve 
je više i onih 
koji umesto u 
bračnim, sre-

ću pronalaze 
u vanbračnim 

zajednicama. 
L e g e n d a r n i 

Duško Radović je 
rekao da se brak ure-

đuje zakonom samo onda 
kada ne može drugačije  i da 
zbog toga mladenci treba da 
ga urede sami. Ovaj tekst če-
sto se čita na venčanjima. No 
matičari su, kako još kažu, 
odustali i od citiranja Duška 
Radovića tokom ceremoni-
je venčanja, jer je nekim pa-
rovima i planerima njihovih 
svadbi bilo predugo da sve to 
saslušaju ili im se nije ukla-
palo u ceremoniju. Eviden-
tno, nema boljeg primera o 
tome koliko je brak u krizi 
i koliko je na listi prioriteta 
pompeznost postala značaj-
nija od suštine. 

Institucija braka nikada nije bila ugroženija

Jelena 
Aleksić u braku je 

tek par godina i naglašava da 
se pre sklapanja braka o ovoj zajed-

nici razmišlja na jedan, a nakon sklapa-
nja na sasvim drugi način.

„Pre braka sve izgleda drugačije. Devojke pre 
braka obično razmišljaju isključivo o svadbi i ne-
kim nebitnim stvarima, a nakon sklapanja bra-

ka shvatiš da mnogo više treba da razmišljaš o pla-
novima, budućnosti i uopšte o uklapanju sa svojim 
partnerom i nekim zajedničkim dogovorima koji 
će olakšati da živite mnogo bolje u bračnoj zajed-
nici. Što se tiče toga da li mladi danas ozbiljnije 

shvataju brak, smatram da ima i onih koji su 
ozbiljni i pripremaju se za to, ali i onih 

koji shvate da moraju da se uozbilje 
tek kad im stignu deca i oba-

veze“, ističe Aleksić. 

Milorad Savanović, 
koji je u braku tri deceni-

je, smatra da je brak nekada oz-
biljnije shvatan i da je bio trajna insti-

tucija u koju, po njemu, mladi danas ula-
ze vrtoglavo i ne razmišljajući o posledica-

ma, što je najčešći razlog kratkotrajnosti mo-
dernih brakova. 

“ Čini mi se da se parovi danas razvedu, a da 
još otplaćuju troškove svadbe. Nažalost, tu su 

najveća kolateralna šteta deca, jer je malo 
roditelja koji su odgovorni i uglavnom se 

sve svede na jednog roditelja dok se 
drugi često pravi gluv i slep za po-

trebe sopstvenog deteta”, za-
ključuje Savanović.

• Opština Vrbas ima jedan neslavan rekord. On se ogleda 
u tome što je od svih lokalnih samouprava u Vojvodini u njoj 
najveći broj tzv. celibatera, to jest lica koja nisu sklapala brak. 
Ima ih 28,2%, i tu je čak i ispred Novog Sada, u kom taj broj 
iznosi 28%. Ali ni sklopljen brak, nije garancija da će on odo-
leti svim izazovima i da neće biti okončan razvodom, što se 
takođe sve češće dešava.



NAZIV 6 www.okonas.info30. maj 2019. HRONIKA REGIONA

Modni krojač
U narednoj školskoj, 

2019/2020. godini Gimnazi-
ja “Svetozar Miletić”  ponu-
diće budućim učenicima novi 
obrazovni smer - modni kro-
jač. Prema planu, biće upisa-
no jedno odeljenje sa 30 đaka 
koji će se školovati po dual-
nom sistemu - deo radne ne-
delje provodiće se u školi, na 
časovima predmeta koji se 
izučavaju, a deo u firmama 
koje se bave ovom vrstom po-
sla, na praksi. Školovanje je 
trogodišnje, sa mogućnošću 

da se pohađa i četvrta godina, 
ukoliko to učenik želi. Prak-
sa će se vršiti u preduzećima 
tekstilne industrije koja po-
sluju u Srbobranu. Za potre-
be školovanja novih učeni-
ka, Gimnazija je već opremila 
jednu učionicu šivaćim maši-
nama, a učenici će imati mo-
gućnost da savladaju i  dru-
ga znanja iz oblasti industri-
je odeće i proizvodnje platne-
nih artikala, krojenja, mod-
niog dizajna i slično.

Upravljanje otpadom 

Na poziv dr Tamare Premo-
vić, naučnog saradnika, čla-
na predsedništva SHD i pro-
fesorke Srednje stručne ško-

le „4. juli“  je u ovoj obrazov-
noj ustanovi, za učenike tre-
ćeg razreda, održano preda-
vanje sa radionicom, o čemu 
je učenike  upoznao Slaviša 
Božović, koordinator uprav-
ljanja otpadom u preduzeću.

Upravljanje otpadom pred-
stavlja sprovođenje propisa-
nih mera za postupanje sa 
otpadom u okviru sakuplja-
nja, transporta, skladištenja, 

tretmana, i odlaganja otpa-
da, uključujući i nadzor nad 
tim aktivnostima i brigu o 
postrojenjima za upravlja-

nje otpadom. Neadekvatno 
upravljanje otpadom jedan 
je od najvećih problema za-
štite životne sredine.
- U JKP „Кomunalac“ Vrbas 

u kontinuitetu se, u skladu sa 
zakonom, a u okviru nadlež-
nosti, postupa i stara o uprav-
ljanju otpadom. Spremnost 
da se učestvuje u rešavanju 
ovog problema javnost, naj-
češće, pokazuje tek kada je 

sama ugrožena ili ako je za-
interesovana za njegovo re-
šavanje.  Edukacija i podi-
zanje svesti u vezi sa postu-

panjem i tretmanom otpada 
jedan je od ključnih fakto-
ra da se eventualni problemi 
preduprede, a postojeći reše. 
To je ujedno i jedan od razlo-
ga zašto se vrbaski „Komuna-
lac“ rado odaziva i učestvu-
je u ovakvim projektima, a 
i sam je organizator mnogih 
edukativnih ekoloških radio-
nica-, saopštili su iz JKP “Ko-
munalac”

Delegacija podmlatka i 
omladine Crvenog krsta Vr-
bas, predvođena sekretarkom 
Tatjanom Gluščević, u sklopu 
Nedelje Crvenog krsta pose-
tila je korisnike Gerontološ-
kog centra Vrbas.
„Nakon što su izvele krat-

ku pozorišnu predstavu po-
svećenu buđenju humanosti 
koje su same i napisale mla-
de članice Crvenog krsta su 
predstavile i svoju motivaci-
ju za humanitarno angažo-
vanje u prenošenju znanja i 
primeni postupaka prve po-

moći ugroženima, kao i druš-
tvenoj podršci koju svakod-
nevno pružaju stanovništvu.

Korisnici Gerontološkog 
centra Vrbas su nagradi-
li mlade aktivistkinje apla-
uzom i prisetili se trenuta-
ka kada je u njima prevladala 

briga za drugog čove-
ka, čak i po cenu rizi-
ka za sopstveni život. 
Pojedini korisnici su 
ponosni što su u ži-
votu imali prilike da 
prime ili pruže po-
moć drugom čoveku, 
pa su se zahvalili po-
setiteljkama na prili-
ci da zajedno probu-
de sećanja na važnost 
humanosti i solidar-
nosti“, saopštili su iz 
Gerontološkog centra.

Novi smer u srbobranskoj GimnazijiEdukacija srednjoškolaca

Volonteri CK u Gerontološkom centru

Sastanak u Kuli

Poboljšanje položaja Roma
U opštini Kula održan je sa-

stanak na temu poboljšanja 
položaja Roma i Romkinja 
na teritoriji ove opštine. Na 
sastanku je bilo reči o izradi 
Lokalnog akcionog plana za 
Rome kao i obrazovanje rom-
ske populacije.

Pomenuti su i programi 
koje Pokrajinska vlada rea-
lizuje kada je u pitanju rom-
ska inkluzija. Prema rečima 
predsednika opštine, Damja-

na Miljanića, lokalna samou-
prava je pokazala spremnost 
da se aktivno uključi u reša-
vanje pitanja položaja Roma 
i Romkinja u opštini.

Sastanku su pored pred-
sednika opštine, prisustvo-
vali Jelena Jovanović, pokra-
jinska poslanica, Miloš Niko-
lić, direktor Kancelarije za in-
kluziju Roma AP Vojvodine i 
Roki Đorđević, ispred udru-
ženja Roma.

• JKP „Кomunalac“ Vrbas nastavio je saradnju sa Srpskim hemijskim druš-
tvom u okviru projekta „Upravljanje otpadom“.

Zaštićeni park prirode u Turiji

Dani Beljanske bare 
I ove godine 24.maja obe-

ležen je Dan Beljanske bare 
koja  je prirodni rezervat u 
Vojvodini i zaštićen park pri-
rode. Кompletan program 
održan je u OŠ „Petar Drap-
šin“ u Turiji, , jer vremen-
ske prilike nisu dozvoljava-
le, kako je planirano, da se  
organizuje poseta Beljanskoj 
bari, vožnja čamcima i šetnja 
ovim parkom. Povodom ove 
svečanosti u školu su stigli 
gosti iz JVP „Vode Vojvodi-
ne“ i Pokrajinskog sekretari-
jata za zaštitu životne sredi-
ne, koji su sa učenicima odr-
žali dve edukativne radionice. 
Sve prisutne pozdravila je di-

rektorica škole Branislava Ze-
remski, a učenici su pripremi-
li program posvećen očuva-
nju prirode. „Naša Mesna za-
jednica se trudi da se prirod-
no bogatsvo koje imamo, a to 
je naša Beljanska bara, oču-
vamo. ažno je da i decu tome 
učimo, da sami koliko može-
mo sprovodimo akcije uređe-
nja“, rekao je predsednik sa-
veta MZ Turija Miloš Jova-
nović. Prilikom obeležava-
nja Dana  Beljanske bare, dr 
Ilija Gazepov, član Opštin-
skog veća uputio je apel svim 
građanima da čuvaju život-
nu sredinu.
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U cilju unapređenja bezbed-
nosti saobraćaja opštinski Sa-
vet za koordinaciju bezbed-
nosti saobraćaja i Opština 
Mali Iđoš nastavili su sa ula-
ganjem, opremanjem tj. na-
bavkom sredstava za Policij-
sku stanicu u Malom Iđošu 
iz namenskih sredstava pred-
viđenih budžetom za ovu go-
dinu. Ovom prilikom je ku-
pljeno putničko vozilo “Opel 
Astra J” i predato Policijskoj 
stanici u Malom Iđošu na 
korišćenje. Održan je sasta-

nak na kome su prisustvova-
li predsednik opštine Mar-
ko Lazić, načelnik Policijske 
stanice Aleksandar Baucal i 
predsednik Saveta za koordi-
naciju bezbednosti saobraća-
ja Zoran Vujinović. Ocenje-
no je da je stanje bezbedno-
sti saobraćaja u našoj opštini 
vrlo dobro, znatno bolje nego 
proteklih godina, što je veli-
ka zasluga poboljšanja uslo-
va rada radnika policije, kao i 
puno bolja opremljenost istih.

Auto za policiju

Dodeljeni mašine i alati
Opština Vrbas i Društvo 

za pomoć ugroženim licima 
„Solidarnost“,  posle nedavno 
potpisanog memoranduma o 
saradnji u podršci izbeglim 
licima u ekonomskom osna-
živanju, otpočeli su sa plani-
ranim aktivnostima, dodelu 
mašina i alata kako iz obla-
sti poljoprivrede, tako i za za-
natske deletnosti. „I ove godi-
ne je nastavljena saradnja sa 
Društvom za pomoć ugrože-

nim licima „Solidarnost“ čija 
je pomoć našim sugrađani-
ma od velikog značaja. Iz-
begla lica koja su prošla celu 
proceduru kroz Regionalni 
stambeni projekat prošli su i 
kao korisnici za dodelu ma-
šina i alata i da kroz doho-
dovne aktivnosti svojim ra-
dom poboljšaju kućni budzet. 
Pored potrebne opreme koju 
dobiju, prošli su i kratak kurs 
o preduzetništvu i vođenju 

malih, porodičnih preduze-
ća što može biti od koristi za 
njihov posao, a isto tako i za 
neke buduće konkurse iz dru-
gih oblasti. Saradnja sa ovim 
društvom je značajna za naše 
korisnike i za našu zajednicu 
i nadam se da ćemo nastavi-
ti saradnju i ubuduće,“ rekla 
je Danijela Ilić, članica Op-
štinskog veća.
„Mislimo da je ovaj način 
podrške, kroz donacije, koje 

su poklon Vlade Sjedinjenih 
Američkih Država i Catho-
lic Relief Services, u alatima 
i poljoprivrednoj opremi, naj-
bolj, da našim korisnicima 
pružimo priliku da svojim 
radom obezbede prihode i da 
tako izađu iz zone siromaš-
tva. Sa opštinom Vrbas smo 
otpočeli saradnju pre dve go-
dine i nameravamo da je na-
stavimo i sledeće, jer ovakav 
prijem i pomoć koju su nam 

pružili u našem poslu zaslu-
žuje svaku pohvalu, kažu u 
Društvu. Predsednik opštine 
Milan Glušac i član Opštin-
skog veća Danijela Ilić, poka-
zali su veliku pažnju i posve-
ćenost ovoj ciljnoj grupi svo-
jih građana. Opština učestvu-
je u celokupnom procesu re-
alizacije projekta i vodi ra-
čuna da svi oni koji su dobili 
grantove, iz redova korisni-
ka Regionalnog stambenog 

zbrinjavanja, budu zadovolj-
ni. Pored grantova koje do-
deljujemo u saradnji sa op-
štinom Vrbas, mi naše kori-
snike obučavamo i za malo 
preduzetništvo i popunjava-
nje biznis planova, kako bi, u 
buduće, mogli pratiti realiza-
ciju svojih poslovnih ideja,“ 
izjavio je Mirko Vukčević, u 
ime  Društva za pomoć ugro-
ženim licima „Solidarnost“.

Podrška za izbegla lica

Opremanje PS Mali Iđoš

• Iz budžeta opštine Mali Iđoš izdvojena su sred-
stva za kupovinu auta koje je predato Policijskoj 
stanici.

U Master hali Novosadskog 
sajma, u okviru Večeri šam-
piona, dodeljena su najveća 
priznanja za kvalitet proi-

zvoda i ze delovanje u obla-
sti agrara na 86.

Međunarodnom poljopri-
vrednom sajmu. Neke od na-

grada stigle su i u Vrbas; di-
ploma “Najbolji u agrobizni-
su”, koje dobijaju najuspešni-
je lokalne zajednice u agroi-

ndustriji, uru-
čena je Milanu 
Glušcu, pred-
sedniku opšti-
ne Vrbas, dok 
su vredna pri-
znanja za kva-
litet proizvo-
da dobili fa-
brike “Vital”, 

“Carnex”, “Me-
dela”, te proi-
zvođač rakija 
iz Ravnog Sela 
Đuro Popović 
Đurađ.

Najbolji u agrobiznisu
Diploma za Vrbas  

Obuka za početnike u 
poslovanju

Saradnja RRA Bačka i opštine Srbobran

U saradnji sa Regionalnom 
razvojnom agencijom Bačka, 
u Srbobranu će biti organi-
zovana “Obuka za početni-
ke u poslovanju”. Predavanja 
su zakazana za 03. i 04. jun, 
oba dana od 10.00 do 13.00 
časova. “Obuka za početni-
ke u poslovanju”, kako je sa-
opšteno, je dvodnevno preda-
vanje namenjeno svim zain-
teresovanim fizičkim licima, 
zaposlenim i nezaposlenim, 
koja žele da pokrenu sopstve-
ni posao. Na obuci polaznici 
mogu da dobiju sve potrebne 
informacije u vezi sa pokreta-

njem posla i osnivanjem pre-
duzetničke radnje ili privred-
nog društva, načinu registra-
cije u Agenciji za privredne 
registre, pravnoj regulativi 
u smislu informacija od zna-
čaja pri odlučivanju o formi 
pravnog lica, kao i informa-
cije o porezima i doprinosi-
ma. Takođe, obuka obuhva-
ta i praktični deo izrade po-
slovnog plana. Ukoliko želite 
da pohađate ovu obuku pri-
javite se na mail adresu kler.
srbobran@gmail.com ili na 
broj telefona 063/105 11 66 
do 30. maja.
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Mesna zajednica Zmajevo - Prioriteti za naredni period
• Uz sređivanje zgrade Mesne zajednice Zmajevo, u ovom naseljenom mestu, vrbaske opštine, obavljeno je i prolećno uređenje 
centra. Pijaca je predata na upotrebu JKP „Komunalac“ i znatno je unapređen njen rad. U planu je poboljšanje javne rasvete 
u nekim delovima Zmajeva i autobuskih stajališta.

U ovoj godini Savet MZ 
Zmajevo preduzeo je više ak-
tivnosti na poboljšanju uslo-
va života u nekoliko segme-
nata, od komunalnog reda do 
kulture i sporta. Od aktuel-
nih radova u toku je uređe-
nje zgrade u kojoj je smešte-
na Mesna zajednica. Objekat 
je pod zaštitom Zavoda za za-
štitu spomenika kulture. Na-
kon ishodovanja dozvola, već 

su uređeni krov i ulična fasa-
da zgrade, a na redu je dvoriš-
na. Uz to se radi i na zameni 
stolarije. Radovi će se izvodi-
ti fazno, do kraja godine, pre-
ma prilivu sredstava. 

Pijaca u Zmajevu predata je 
na upotrebu JKP „Komuna-
lac“, posle čega su, kako kažu 
u Savetu, određena pijačna 
mesta, počela je naplata pi-
jačarine i uveden red u ovu 

delatnost. Pijaca se redovno 
čisti, a sređeni su i sanitarni 
čvorovi. Ugovorom sa komu-
nalnim preduzećem sprove-
deno je i prolećno uređenje 
ovog mesta.

Ranije je, u saradnji sa Pu-
tevima Srbije dogovorena na-
bavka 150 kubika grebanog 
asfalta za nasipanje priklju-
čaka sa atarskih puteva na lo-
kalne saobraćajnice. 

Do kraja godine u planu 
rada je poboljšanje javne ra-
svete na prilazima Pravoslav-
nom i Katoličkom groblju, 
kao i sređivanje svih auto-
buskih stajališta. Veliki pro-
blem predstavljaju divlje de-
ponije, pa predsednik Save-
ta Nemanja Zavišić i sekretar 
MZ Rajko Marjanović apelu-
ju na građane da pravilno i 
na propisan način odlažu ot-

pad.  U sferi ekologije, radi-
će se i na košenju i izmulja-
vanju Jegričke. 

Održani su „Dani Jegričke“ 
krajem maja, a uslediće Kul-
turno leto koje će ove godine 
trajati više dana nego pret-
hodne. U planu su i sportski 
turniri, a često se održavaju i 
tribine kako bi se unapredio 
društveni život ovog naselja 
vrbaske opštine. 

Maturanti ŠUP “Đorđe Zličić“ u Vrbasu proslavili su 52. rođendan mature 21. 05. 2019. godine.

U radu, stvaralaštvu i prijateljstvu videli su smisao i lepotu života.
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Savremeni
sportski
kompleks za
sve generacije

Kompleks sportskog centra 
u Vrbasu je građen u fazama 
i tako stavljan u funkciju. U 
prvoj fazi  krajem sedamdese-
tih godina prošlog veka, izvr-
šena je izgradnja zgrade zim-
skog bazena i restoranskog 
dela, kao i letnji bazeni.

Sredstva su obezbeđena iz 
budžeta i mesnog samodo-
prinosa. U nekoliko nared-
nih faza za koje su sredstva 
obezbeđena od SIZ-a za fizič-
ku kulturu, napravljena je ve-
lika sportska dvorana, izgra-

đeni su otvoreni tereni, a 1987. 
godine napravljena je i zgra-
da “Aneksa“. Smeštaj CFK, u 
okviru sportskog kompleksa 
izgrađen je 2013. godine. Reč 
je o modernom objektu, koji 
odgovara svim evropskim 
standardima i vrlo je pogo-
dan za boravak i odmor spor-
tista i turista. Smeštaj CFK 
raspolaže sa 24 smeštajne je-
dinice raspoređene u sobe i 
apartmane. Centar u ova-
kvom obliku predstavlja je-
dan od najlepših i najfunk-

cionalnijih sportskih centara 
u državi, a namenjen je svim 
uzrastima.  Iz godine u godi-
nu u ovaj sportski kompleks 
se ulažu značajna sredstva, 
tako da je u skladu sa tren-
dovima ponuda kvalitetna i 
savremena.

Kod velikih otvorenih te-
rena napravljeno je igralište, 
a Sport kafe pogodan je za 
proslavu dečijih rođendana. 
I ove godine ima dosta no-
vina. “Dobili smo pet milio-
na dinara za zamenu fasade i 

bravarije na zimskom bazenu. 
Nedavno je potpisan ugovor 
sa NIS-om, što će omogućiti 
grejanje kompletne ustanove 
putem termalne vode koja se 
nalazi pri objektu, a to za nas 
predstavlja veliku uštedu na 
šestomesečnom nivou. Rado-
vi bi  trebalo da počnu u junu.

Nedavno smo dobili skoro 
dva miliona dinara za sport-
ske rekvizite, sprave za tere-
tanu, koševe…Pored sopstve-
nih prihoda, sredstva obezbe-
đujemo i apliciranjem na ra-

zne republičke i pokrajinske 
konkurse, a u svemu imamo 
i podršku naše opštine”, re-
kao je Ognjen Vasiljević, di-
rektor CFK “Drago Jovović”.

U Centru se privode kraju  
radovi za početak letnje sezo-
ne, a u zavisnosti od vremen-
skih uslova letnji bazen biće 
otvoren u prvoj polovini juna.

Cena  ulaznica će ostati ista 
kao i prethodne godine.

Centar za fizičku kulturu “Drago Jovović” – ponos našeg grada 

• Objedinjen sportski centar sa otvorenim i zatvorenim terenima namenjenim različitim sportovima, velikom halom, trim sa-
lom, kuglanom, teretanom, zimskim i letnjim bazenima, čini jedan veliki sportski kompleks, koji nemaju ni  mnogi veći grado-
vi u Srbiji. Uz sve to  je i čuveni restoran sa dve sale, mlečni restoran, kafe bar kao i moderan smeštajni  objekat koji je nedav-
no povećao kapacitet tako što je napravljen novi apartman.  Sve navedeno čini da ustanova CFK “Drago Jovović”, bude ponos 
svih građana u našoj opštini.
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Priče o nama sa severa

U okviru  Izleta u prozu, 
drugog dana 51. FPM  odr-
žanog u vrbaskoj Biblioteci 

„Danilo Kiš“, sa bogatom bi-
ografijom književnika Dra-
gomira Dujmova prisutne je 
upoznao Branislav Zubović, 
sekretar Festivala. DavidKec-
man Dako esejista i književni 
kritičar je govorio o temama-
koje zaokupljaju ovog pisca, a 
tiču se života Srba na tlu Ma-
đarske i njihove borbe i stra-
danja u raznim seobama i de-
obama u kojima su se borili 
sabljom za ostvarenje pava 
na sopstveni jezik, a jezik je 
duša naroda. Kecman je go-
vorio o srpskoj književnosti 
na tlu Mađarske čiji je kamen 
temeljac udaren još 1980. go-
dine,zahvaljujući Predragu 
Stefanoviću, dr Petru Milo-
ševiću i Draganu Jakovlje-
viću. Tu je i Dragomir Duj-
mov, koji je 1963. godine ro-
đen u Mađarskoj, diplomirao 
je književnost 1989. na Filo-

loškom fakultetu u Novom 
Sadu. Danas živi u Budim-
pešti gde radi kao profesor u 
Srpskoj gimnaziji „Nikola Te-
sla“. Povezujući sve njih Da-
vid Kecman je promovisao 
i svoju knjigu o savremenoj 
srpskoj književnosti na tlu 
Mađarske.

U delu večeri psvećenom 
Dujmovu književni kritičar 
je rekao da se on izdvaja svo-
jim temama, stilom, formom, 
izrazom i  jezikom.„ Iz čita-
nja njegovih knjiga možemo 
da izađemo samo mudriji, sa 
mišlju i idejom da nema po-
dela i razdela, ne samo sa sop-
stvenim nego, ni sa drugim 
narodima“, rekao je Kecman.

Pisac kaže da je traganje za 
korenima i smislom bitisanja 
sudbina našeg naroda. Nastu-
pom Dujmov se preporučio 
čitalačkoj publici jer njegovo 
stvaralaštvo čine priče, upra-
vo o nama sa severa.

Dragomir Dujmov pisac iz Budimpešte 
gost 51. Festivala poezije mladih

Maj u Vrbasu okuplja pesnike
Završen 51. Festival poezije mladih

Žiri u sastavu Pero Zubac, 
Ivan Lalović, Goran Labu-
dović Šarlo i Danilo Jokano-
vić, odlučio je da treću nagra-
du Festivala poezije mladih 
dodeli Anđeli Pendić iz Be-
ograda, drugu Petru Rako-
čeviću iz Podgorice, dok je 
prva nagrada, koja obuhva-

ta i štampanje knjige iduće 
godine, pripala Amini Hrn-
čić iz Sarajeva. Kako stoji u 
obrazloženju, ove godine pri-
stiglo je 96 rukopisa iz Srbi-
je i zemalja regiona, a odlu-
čivale su nijanse. Među fina-
listima bili su i Slađana Bu-
šić, Ana Ivanović, Mima Pe-
ković, Matija Petrović, Rado-

van Sinđelić, Šimon Tsubota, 
i Faruk Šahat. 

Ova odluka saopštena je 
na završnoj večeri Festiva-
la, koju je propratio i nastup 
našeg najpoznatijeg frulaša 
Bore Dugića.  

Festival je inače počeo pet 
dana ranije u vrbaskoj Gi-

mnaziji nastupom Etno gru-
pe „Vrelo“ i uz književni pro-
gram u kom su nastupili pe-
snici Emsura Hamzić, Marija 
Šimoković, Đorđe Nešić i Ve-
roljub Vukašinović. Od pro-
grama su se izdvojili i Izelt 
u prozu rezervisan za pisca 
Dragomira Dujmova iz Bu-
dimpešte, zatim Portret pe-

snika putem kog je svoje stva-
ralaštvo predstavio književ-
nik Miloš Janković, kao i Lir-
ski program za decu u rea-
lizaciji Zlatka Vasića, pisca 
za najmlađe. Pesnički miting 
održan je u centru Vrbasa i 
na njemu je nastupilo destak 
učesnika ove manifestacije, a 
sličan program održan je i u 
Novom Sadu. 

Po tradiciji, Festival poezi-
je mladih promovisao je zbir-
ku prošlogodišnjeg pobedni-
ka Aleksandra Gabone, a ta-
kođe tradicionalno ugostio 
je i deset likovnih stvaralaca 
u sklopu 45. Palete mladih. 
Titulu laureata na toj mani-
festaciji ponela je Sandra Ja-
njatović, akademska slikarka 
iz Sombora. 

Događaj po kome je Vrbas 
poneo epitete „grada na pe-
snikovoj ruci“ i „prvog Olim-
pa u ravnici“, nastao kao 

„Maj ravnice i mladosti“, još 
jednom je pokazao da njegov 
značaj ne bledi i da predstav-
lja prestižni pesnički festival 
za sve one koji čine prve ko-
rake u svetu poezije i knižev-
nosti. 

• Prva nagrada, koja obuhvata i štampanje knjige iduće godine, pripala 
je Amini Hrnčić iz Sarajeva. Titulu laureata na 45. Paleti mladih ponela je 
Sandra Janjatović, akademska slikarka iz Sombora.

• Dujmov piše o Srbima koji žive na tlu Mađar-
ske trista godina, o njihovim stradalničkim seo-
bama od Sulejmana, do Leopolda, skupo plaća-
jući ceh, izvojevajući privilegije koje podrazume-
vaju borbu sabljom za sopstveni jezik koji je duša 
jednog naroda.

Suživot kao osnovna tema
Manifestacija “Muzeji za 10“ u Vrbasu

Manifestacija „Muzeji za 
10“realizovana je u Grad-
skom muzeju Kulturnog cen-
tra Vrbasa i ove godine  uz de-
setak programa. Među njima, 
pod motom „Budućnost tra-
dicije“ i na temu suživota odr-
žna su predstavljanja nacio-
nalnih zajednica – rusinske, 
ukrajinske, mađarske i srp-
ske. O svadbenim običajima 
vojvođanskih  Srba predava-
nje je održala Dušanka Mar-
ković, dok je veče sevdalinki 
upriličeno povodom knjige 

„U đul bašti“ Emsure Hamzić.
“Možemo reći da je plan ma-
nifestacije u potpunosti rea-
lizovan. Jedina okolnost ko-
jom nismo zadovoljni su vre-
menski uslovi jer smo name-

ravali da neke sadržaje odr-
žimo u našem nedavno ure-
đenom dvorištu, tako da smo 
ih većinom realizovali u Ga-
leriji “Pehan”. Uprkos tome, 
konstatujemo da je ove godi-
ne bilo veoma uspešno,” ka-
zao je Boro Vojinović, istori-
čar, kustos Gradskog muzeja. 

Manifestaciju je obeleži-
la i likovna kolonija članova 
ULUV-a, izložba i predstav-
ljanje rada ULA „Atelje 05“, 
kao i Osnovne muzičke ško-
le Vrbas, a u događaje su bile 
uključene i druge obrazov-
ne ustanove, poput Gimna-
zije „Žarko Zrenjanin“, kao 
i brojna kulturno-umetnič-
ka društva. 
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Profesor iz Kule dobio orden časti kralja Petra Prvog
Vlastimir Vujić, Kuljanin, početkom maja primio odlikovanje u Budimpešti

•  Orden časti kralja Petra Prvog, prvog reda, Vlastimir Vujić dobio je nedavno u Budimpešti gde radi kao profesor fizičkog 
vaspitanja i sporta u Srpskoj gimnaziji „Nikola Tesla”.

O Vlastimiru Vujiću „Bač-
ka Press“ je izveštavala kra-
jem prošle godine, kada je 
Vujić  boravio u svom rod-
nom mestu u Kuli. Vujić je 
naše gore list, dugogodišnji 
novinar i sportski radnik, je-
dan je od naših uspešnih lju-
di u dijaspori.

Da je tako potvrđuje i činje-
nica da je  početkom maja ove 
godine odlikovan ordenom 
časti kralja Petra Prvog, pr-
vog reda u Budimpešti, gde 
trenutno radi kao profesor fi-
zičke kulture i sporta u Srp-
skoj Gimnaziji „Nikola Tesla“. 
Orden mu je dodelio Kultur-
no istorijski centar iz Kragu-
jevca „Srpska kruna“, za uku-
pno životno delo, koji se do-
deljuje za značajan doprinos 
srpskoj kulturi za građanske 
zasluge i postignute sportske 
rezultate.

Ovo ugledno priznanje mu 
je dodeljeno povodom i u čast 
navršenog veka od kraja Veli-
kog rata. Ovom prilikom Vu-
jiću je uz ukaz uručena i zlat-
na kruna.

U izjavi za „Bačka Press“, 
Vujić kaže da je činu njego-
vog odlikovanja prisustvo-
vao Mikloš Kašler ministar 
za ljudske resurse Mađarske, 
kao i Borislav Rus predsednik 
Srpske samouprave u Budim-
pešti. Borislav Rus je inače 
bio učenik Vlastimira Vujića, 
kojem je bio razredni pre 21 

godinu i tim je Vujićevo za-
dovoljstvo bilo još veće, pri-
likom prijema i svečane ve-

čere upriličene povodom do-
dele ovog ordena. Inače, za 
one koji malo znaju o Vla-
stimiru Vujiću treba reći da 
je on bio dugogodišnji novi-
nar, i ta ljubav i pasija nije ga 
napustila ni danas, ali kako 
kaže sada se  bavi isključivo 

„političko- kritičkim novinar-
stvom“. Ovaj Kuljanin ne za-
boravlja ni svoje rodno mesto 
i često svraća u Kulu i koliko 
god je moguće učestvuje i po-
maže brojne kulturne, sport-
ske, privredne programe koji 
podrazumevaju saradnju iz-
među dve države.

Svaki Kuljanin koji je zatra-
žio neku pomoć ili podršku 
prilikom boravka u Budim-
pešti mogao se obratiti Vuji-

ću,i svakom zemljaku je iza-
šao u susret. Kaže da je mno-
gim Кuljanima pravi doma-
ćin u Budimpešti, deci iz kul-
ske opštine pomogao je više 
puta da upišu Gimnaziju u 
Mađarskoj, kao i da reguli-
šu boravak, ali i sportskim 
rekvizitima je pomagao fud-
balske klubove, kako doma-
će, tako i mađarske. Vujić živi 
već četvrt veka u Mađarskoj, 
ali vredno radi na raznim 
prekograničnim programi-
ma i organizovanju brojnih 
kulturnih manifestacija srp-
ske zajednice u Mađarskoj.
Vujić je u Budimpešti pri-

znati član srpske zajednice i 
kaže da svakom poslu pristu-
pa savesno i odgovorno. 

„Srpska kruna“- dodelila orden

Orden je u čast navršenog veka od kraja Velikog rata do-
delio Кulturno-istorijski centar iz Кragujevca „Srpska 
kruna” za ukupno životno delo, koji se dodeljuje za do-
prinos srpskoj kulturi za građanske zasluge i postignu-
te pedagoške, medijske i sportske rezultate. Orden je Vu-
jiću, koji se godinama bavi i novinarstvom, uručen sre-
dinom prošlog meseca u Budimpešti. Pre dve godine je 
takođe odlikovan ordenom Srpskog viteza prvog reda.

Ne zaboravlja svoju rodnu Kulu

Vujić je u Budimpešti priznati član srpske zajednice i 
kaže da svakom poslu pristupa podjednako odgovorno. 
Iako je u Mađarskoj već četvrt veka profesor, rodno me-
sto nije zaboravio, već je Кulu uključio u brojne kulturne, 
sportske i privredne programe prekogranične saradnje.
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• Nedavno je u Opštoj bolnici Vrbas  obavljena prva operacija ugradnje to-
talne proteze kolena, što predstavlja još jedan korak ka sve većem podiza-
nju kvaliteta zdravstvenih  usluga, koje pruža ova ustanova.  Planirano je 
da se svakog utorka, do kraja godine, operišu pacijenti kojima je potrebna 
proteza kolena.

U korak sa vremenom

U Opštoj bolnici Vrbas obav-
ljena je prva operacija ugrad-
nje totalne proteze kolena.
„Pripreme za početak ovakve 
vrste operacije trajale su sko-
ro dve godine. Po dobijanju 

svih neophodnih saglasno-
sti formiran je tim eminen-
tnih stručnjaka sa višegodiš-
njim iskustvom koji su uz ne-
sebičnu pomoć prim. dr Ve-
selina Bojata, dr Srđana Ra-

dića, dr Zlatka Lainovića i dr 
Milana Milovića, specijaliste 
ortopedske hirurgije i trau-
matologije uradili ovu kom-
pleksnu proceduru. Planira-
no je da se svakog utorka, do 
kraja godine, operišu pacijen-
ti kojima je potrebna proteza 
kolena“, saopšteno je iz OBV.
Na ovaj način, Opšta bolnica 

Vrbas svrstala se u red zdrav-
stvenih centara u kojima se 
sprovodi ova vrsta operativ-
nih zahvata čime se podiže 
kvalitet zdravstvenih usluga 
koje su na raspolaganju gra-
đanima, smatra i direktor ove 
ustanove, dr Milan Popov.

2018

Prva operacija ugradnje totalne proteze kolena u OBV

• Nacionalna Nedelja zdravlja usta i zuba u Srbiji obeležava se svake go-
dine u trećoj nedelji meseca maja brojnim aktivnostima kao što su javne i 
druge manifestacije u kojima učestvuje stručna javnost, ali i opšta popula-
cija, a posebno su aktivna deca predškolskog i osnovnoškolskog uzrasta, na-
stavnici i roditelji.

Nedelja zdravlja usta i zuba

Ciljevi obeležavanja Nede-
lje zdravlja usta i zuba jesu: 
ukazati na značaj oralnog 
zdravlja i na mogućnost da 
se primenom adekvatnih 
mera dobro oralno zdravlje 
može održati tokom čitavog 
života, uticati na poboljša-
nje zdravlja usta i zuba dece 
i na stvaranje navike pravil-
nog održavanja higijene i pri-
menu mera neophodnih za 
očuvanje oralnog zdravlja, 
doprineti da se poveća broj 
ljudi sa očuvanim oralnim 
zdravljem, podsticati dono-
sioce odluka za podršku me-
rama za unapređenje oralnog 
zdravlja stanovništva, mobi-

lisati sve sektore društva na 
zajedničke akcije koje ima-
ju za cilj promociju oralnog 
zdravlja. Opšte preporuke za 
očuvanje oralnog zdravlja su: 
održavanje adekvatne higije-
ne, što podrazumeva redov-
no pranje zuba ujutro i uve-
če kao i posle svakog obro-
ka i korišćenje konca za zube, 
smanjenje unosa šećera i iz-
balansirana ishrana, korišće-
nje zaštitne opreme za sport-
ske aktivnosti i pridržavanje 
propisanih mera bezbedno-
sti u saobraćaju, bezbedno fi-
zičko okruženje, posete sto-
matologu radi redovne kon-
trole, uklanjanje zubnog ka-

menca od strane stomatolo-
ga, prestanak ili smanjenje 
konzumiranja alkohola, pre-
stanak pušenja. Mere zašti-
te zuba treba sprovoditi to-
kom čitavog života počevši 
i pre nicanja zuba, tj. tokom 
trudnoće. Posebno značajna 
ciljna grupa za preventivan 
rad su trudnice i deca škol-
skog i predškolskog uzrasta 
kod kojih se mogu sprovesti 
skoro sve mere zaštite stal-
nih i preostalih mlečnih zuba. 
U predškolskom i školskom 
uzrastu se i mnogo toga nau-
či o oralnom zdravlju i navike 
o higijeni se ustaljuju.
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Интересантни змисти 
на Hоци музейох

Манифестация „Днї и 
ноци музейох” отрим-
на успишно през квали-
тетно обдумани роботнї 
за предшколски и школ-
ски дзеци, музични точ-
ки, розпатранє музечней 
збирки и понукнутим етно 
столом. керестурски Замок, 
всоботу 18. мая, од 16 по 23 
годзин бул нєпреривно на-
щивени и нє було хвиль-
ки кед бул празни. На ро-
ботньох були виложени 
експонати хтори правели 
школяре Ґимназиї. Окрем 
роботньох єдна часц була 
пошвецена народним пис-
ньом, орґанизоване вис-
цельованє рускей посцелї, 
етно стол зоз послуженьом 
за дзеци и шицких присут-

них. Окреме значне же ма-
нифестацию нащивели велї 
Керестурци котри вихас-
новали нагоду и по перши 
раз видзели музейну збир-
ку.Манифестцию „Днї и 
ноци музейох” орґанизо-
вало Туристичне здруженє 
Руски Керестур зоз помо-
цу Туристичней орґаниза-
циї Општини Кула, а обче-
кую ше и средства з Робот-
ного цела за младих Наци-
оналного совиту. Партнере 
у реализациї манифестациї 
були Здруженє женох „Бай-
ка”, предшколска устано-
ва „Бамби”, та учительки  
и професоре зоз Основней 
и штреднєй школи зоз до-
мом школярох.

                            Рутенпрес

Lovćenac je 17.maja bio cen-
tar crnogorske dijaspore u Sr-
biji, naime povodom proslave 
dana nezavisnosti Crne Gore 
Nacionalni savjet crnogorske 
nacionalne manjine u Srbi-

ji održao je svečanu sjedni-
cu u Lovćencu. Predsjednik 
Nacionalnog savjeta gospo-
din Dragoljub Malović ista-
kao je da je Lovćenac zaslu-
žio da se centralna prosla-

va održi baš u njemu, jer je 
Lovćenac jedino mijesto u Sr-
biji koje je sačuvalo izvorne 
običaje, jezik i kulturu zavi-
čaja. Nakon svečane sjedni-
ce u organizaciji Udruženja 
Crnogoraca Lovćenca odr-
žana je pozorišna predstava 

„Nasleđe“ u režiji Dejana Ci-
cmilovića, koju izvodi ama-
tersko pozorište „Luča“ KUD 
Kruščić u koprodukciji sa Cr-
nogorsko dramsko – recita-
torskim društvom. Prije po-
četka predstave prisutni su 
minutom ćutanja odali po-
čast preminulom glumcu Mi-
hailu Miši Janketiću (81). Na-
kon završetka predstave cere-
monija i proslava je nastavlje-
na u restoranu uz najljepše 
crnogorske pjesme i stihove 
pjesnika Ljubiše Vojinovića.

               
                    mojacrnagora.rs

Obeležen Dan nezavisnosti Crne Gore

Незабаром Фестиваль „Калина“

Фестиваль української 
культури  „Калина“, 16-тий 
за чергою, буде організова-
но два дні.

Передбачено програм-
но насичену маніфеста-
цію презентації осягнен-
ня українського культур-
ного, мовного, етнографіч-
ного та художнього над-
бання українців.

Як підтверджує Славко 
Барановський, голова ради 
цьогорічного Фестивалю,у 
два дні розміщено конкурс-
ну програму української 
пісні, де вже заяви висту-

паючих прибули і буде на-
года милуватись виконан-
ням народної пісні, що пле-
кається у наших осередках.

Також у гарному примі-
щенні Товариства „Карпа-
ти“ буде влаштовано і дві 
виставки – художню, із 
творами митців-українців 
наших осередків, та етно-
графічну, де буде покладе-
но на показ народні тради-
ційні надбання прикладно-
го мистецтва, як вишивки, 
старі побутові речі, що ще 
походять із старого краю 
прабатьківщини. 

Святковий недільний 
концерт усіх наших то-
вариств, котрі плекають 
українську пісню та та-
нець, передбачено другого 
фестивального дня, а тут 
виступлять і гості з Украї-
ни, із Івано-Франківської 
області і очікується при-
буття гостей з Хорватії та 
Боснії і Герцеговини.

Звісно, Фестиваль  „Кали-
на“ є нагода у доброму на-
строю відірвати від забут-
тя шматочок нашої тради-
ції, розширити світогляд, 
нав’язати нову дружбу і від-

чути щирий привіт-
ний дух. У Фести-
вальній раді під-
тверджують що для 
усіх присутніх буде 
підготовлено і тра-
диційні пироги.

Також буде від-
новлено і раніше 
організовані круглі 
столи, де буде обго-
ворено плани, осяг-
нення та нові ідеї з 
метою розвитку 
культурної різно-
барвності у нас. 

  Василь Дацишин 

Kötött holni és ágynemű 
az újszülötteknek

A szenttamási Ruka spasa 
Egyesület az önkormányzat 
támogatásával pénteken fo-
gadást rendezett azon fiatal 
nők részére, akik az utóbbi 
két hónapban lettek anyák. 
Az egyébként kézimunká-
zással foglalkozó, főleg nő-
ket tömörítő egyesület tag-
jai ezúttal 35 babának aján-
dékoztak a műhelymunká-
ik alkalmával, minőséges fo-
nalból készült kötött holmit, 
elsősorban sapkát, zoknit, 
kesztyűt, az önkörmányzat-
tól pedig minden baba egy-
egy komplett minőséges ágy-
neműt, azaz párnát, lepedőt 
és paplant kapott. 
Az önkormányzat kister-

mében tartott összejövete-
len Radivoj Paroški polgár-
mester az anyákat emlékez-
tette, hogy az önkormányzat-
ban a tél folyamán kidolgoz-
tak egy programot a csalá-
dok erősítésére: − Az akciót 

a Ruka spasa Egyesület való-
sítja meg, célja pedig a gyer-
mekek, azaz újszülöttek meg-
segítésére irányul. Az önkor-
mányzat most és a jövőben 
is minden olyan programot 
támogat, amely könnyít az 
itt élők helyzetén, ez esetben 
a fiatal, gyermekvállaló szü-
lőkön. Mindenképpen fon-
tos kiemelni, hogy a község-
ben egy olyan program fut, 
ami az anyagilag sokkal erő-
sebb településeknek, városok-
nak nem sikerült. Ez alatt el-
sősorban az ingyenes váro-
si diákbuszjáratot, az ingye-
nes uzsonnát, a jól tanulók 
számára az ingyenes nyara-
lást kell érteni. Mindez pedig 
azt hivatott bizonyítani, hogy 
gondot vezetünk polgártár-
sainkról. Nagyon szeretném, 
ha növekedne az újszülöttek 
száma, hiszen jövőnk a gyer-
mekekben van.

                                        P. L.

• Održana je svečana sjednica, a nakon toga u organizaciji Udruženja Cr-
nogoraca Lovćenca održana je i pozorišna predstava „Nasleđe“ u izvođenju 
amaterskog pozorišta „Luča“ KUD Kruščić.

• Фестиваль української культури  „Калина“ буде у Вербасі 15 та 16 
червня. Передбачена багата програма. Учасники ю нашої країни, але 
й від діаспори нашого оточення та України.

Lovćenac bio centar crnogorske dijaspore

Nove zastave

Povodom Dana nezavisnosti Crne Gore Udruženje Cr-
nogoraca Lovćenca u saradnji sa Nacionalnim savjetom 
crnogorske nacionalne manjine u Srbiji uredili su centar 
Lovćenca i postavili nove  zastave.
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Javiti se na recepciju
Hotela „Bačka“ u Vrbasu

Prodajem vrlo povoljno 

Telefon: 063/11 22 382
od 50 metara kvadratnih  na Autobuskoj stanici u Vrbasu

Hotel „Bačka“ u Vrbasu
traži radnike za sledeće poslove:

KONOBARE

Sve informacije u Hotelu „Bačka“ M. Tita 92, Vrbas

MAJSTORE ZA ODRŽAVANJE
SPREMAČICE
Doći lično.

LOKAL

Telefon: 069/ 771 901
od 100 metara kvadratnih u Vrbasu (naselje prema Srbobranu)

PRODAJEM PORODIČNU KUĆU

Izdaje se lokal u centru grada u Vrbasu

BIVŠI STILOS

IZDAJE SE LOKAL U CENTRU VRBASA

ZA OSTALE INFORMACIJE DOĆI LIČNO U HOTEL

BIVŠI KAIRO
Na prodaju Fiat Multipla, 1.6 benzinac 

2002. godište, 
1600 kubika, 
registrovan do 
marta 2020.

Odličan 
porodični auto. 
Vlasnik.
Tel: 062 317 441

Kupujem dvosoban ili veći stan
u centru grada

Telefon: 065/46 58 732

Milijanom Bulajić - Mikicom

Kao uteha, večno ostaju predivna sećanja 
na naše prijateljstvo i druženje!
 
Počivaj u miru, neka te andjeli čuvaju!
                            
                                  Tvoji Baletići i Antonići

Dana 27. 05. 2019. navršilo se četrdeset 
dana neizmerne tuge za našom

Radoslav Rako Iković

U  Vrbasu je 15. maja 2019. godine u 88. godini života, preminuo Radoslav 
Rako Iković, dugogodišnji prosvetni radnik i direktor Gimnazije „Žarko Zre-
njanin“.  Rođen je 1931. godine u selu Staro Gracko, opština Lipnjan na Кoso-
vu i Metohiji. Školovao se u Gimnaziji u Vrbasu, a zatim na Filozofskom fa-
kultetu u Beogradu. U Gimnaziji je počeo da radi 1960. godine  kao profesor 
istorije i latinskog jezika sve do 1967. kada je postavljen za direktora ove usta-
nove. Na ovom mestu dočekao je zasluženu penziju 1997. godine. 

 (1931 - 2019)

In memoriam
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Prilika za unapređenje fudbla na lokalu
Sporazum OFK Vrbas i FK Crvena zvezda

Predsednici Omladinskog 
fudbalskog kluba Vrbas i 
Fudbalskog kluba Crvena 
zvezda, Zoran Ninić i Sve-
tozar Mijailović, potpisali 
su u prostorijama FК Crve-
na zvezda na stadionu “Raj-
ko Mitić”, Sporazum o po-
slovno tehničkoj saradnji. 
Dokument precizira name-
re dva sportska kolektiva da 
kroz uspostavljanje prijatelj-

skih odnosa razvijaju fudbal-
ske škole i vaspitavaju i fud-
balskoj veštini uče mlade ge-
neracije, kako bi u budućno-
sti obe strane, ali i fudbalski 
sport u celini, imao još bolje 
rezulatate. 

Prema ugovoru, stručnjaci 
FK Crvena zvezda će svake 
godine organizovati savreme-
ni trening sa igračima mlađih 
kategorija OFK Vrbas, usa-

glašavaće se programi trenaž-
nih aktivnosti, omogućiće se 
međusobna gostovanja i uta-
kmice svih selekcija. Mladi, 
talentovani fudbaleri iz Vr-
basa imaće “otvorena vrata” 
na stadionu “Rajko Mitić”, a 
osmišljena je i mogućnost da 
pojedini fudbaleri FК Crvena 
zvezda budu ustupljeni OFК 
Vrbas. Sporazum je potpisan 
na četiri godine.

„Vučice“ proslavile titulu
ŽRK „Vrbas“ na pobedničkom tronu Super B lige

Već par kola pre završetka 
takmičenja u Suber B ligi, ru-
kometašice „Vrbasa“ bile su 
pobednice ovog prvenstva. 
Svečana dodela trofeja i re-
vijalni meč sa timom sastav-
ljenim od najboljih igračica 
ove lige, upriličeni su u hali 

CFK „Drago Jovović“ u Vrba-
su kako bi se svečano obele-
žio ovaj veliki uspeh. Iako u 
ovom meču nisu trijumfovale, 
popularne „Vučice“ imale su 
razloga za slavlje jer su ostva-
rile istorijski uspeh plasma-
nom u najviši rang takmiče-

nja – Super A ligu.  
Pehar najboljem timu Super 

B lige uručio je Ivan Milivo-
jević, direktor ovog rukomet-
nog prvenstva, a trener ekipe 
Milutin Lučić dobio je plake-
tu rukometnog Saveza trene-
ra Vojvodine za izuzetan re-
zultat ostvaren sa igračicama 
ŽRK „Vrbas“. 

Pred menadžmentom klu-
ba, stručnim štabom i igrači-
cama od sledeće sezone kre-
ću novi izazovi budući da 
viši rang takmičičenja po-
stavlja i više propozicije koje 
treba zadovoljiti u organiza-
cionom, tehničkom i finan-
sijskom pogledu, ali prelepa 
igra i duh ovih mladih ru-
kometašica motiv su da se ti 
uslovi obezbede. 

Plasman na prvenstvo Srbije
Veliki uspeh RK “Jadran“ iz Feketića

Pravi sportski doživljaj bila 
je utakmica između RК“Ja-
dran“ iz Feketića i RК „Pro-
leter“ iz Zrenjanina, koja je 
održana 5. maja u sportskoj 
hali škole u Feketiću, što je 
bila sportska završnica u 
nadmetanju u konkurenci-
ji 24 rukometne ekipe u pr-
venstvu Vojvodine. Mlade pi-
onirke „Jadrana“ pokazale su 
zavidan nivo igre i sportske 
spremnosti i spretnosti, u igri 
protiv gošći iz Zrenjanina. I 
pored svega RК“Proleter“ iz 
Zrenjanina je odneo pobedu, 

iako su na kraju prvenstva 
igračice iz Zrenjanina imale 
isti broj bodova kao i igračice 

„Jadrana“, ali zbog međusob-
nog  boljeg skora „Proleter“ 
je pobedio, a „Jadran je osvo-
jio drugo mesto u Vojvodi-
ni. Iako je „Proleter“ osvojio 
titulu pobednika prvenstva, 
mlade rukometašice „Jadra-
na“ su se plasirale na državno 
prvenstvo Srbije. Za najboljeg 
strelca prvenstva proglašena 
je Vilagoš Adriana iz „Jadra-
na“, a za najboljeg igrača Кo-
vač Flora iz Halas Jozef- Ada.

Centar za fizicku kulturu

Vrbas
”Drago Jovovic”

CFK Drago Jovović

Panonska 2, 21460 Vrbas w
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Treće na državnom prvenstvu
Sjajan plasman juniorki Streljačkog kluba „Vrbas“ 

Nakon uspeha na Prvenstvu 
Vojvodine u Pančevu i osvo-

jenog drugog mesta, junior-
ke Streljačkog kluba „Vrbas“, 

Nađa Šušulić, Vanja Nikolić 
i Martina Banović, zauzele 
su treću poziciju na Prven-
stvu Srbije koje je održano u 
Valjevu.  Medalja je osvojena 
u disciplini vazdušna puška 
B i C program u oštroj kon-
kurenciji od 25 ekipa u kon-
kurenciji 400 takmičara. Prvi 
su bili strelci iz Uljme, a dru-
gorangirani iz Gornjeg Mila-
novca. Uspeh su postigli i pi-
oniri ovog kluba koji su bili 
ekipno deseti u oštroj kon-
kurenciji velikog broja ekipa. 

• Pionirke RK „Jadran“, u konkurenciji 24 ekipe, 
zauzele su drugo mesto u Vojvodini i plasirale se 
na Državno prvenstvo Srbije.

Svetska titula za Adrianu
Talentovana atletičarka iz M. Iđoša

Adriana Vilagoš osvojila je 
titulu svetske školske šampi-
onke u bacanju koplja, težine 
500 grama, na 23. Svetskom 
školskom prvenstvu u Splitu. 
U konkurenciji vršnjakinja 
iz 35 zemalja, Adriana je hit-
nula koplje do 62,79 metara, 
dovoljno za zlatnu medalju i 

svetsku titulu. Pobednički re-
zultat, inače, za 1,94 metara 
kraći je od njenog najboljeg 
rezultata, postignutog  dve 
nedelje pre ovog takmičenja, 
takođe u Splitu, što je najbo-
lji rezultat u istoriji u konku-
renciji 15-godišnjakinja.

Prijave za Trku prijateljstva u Kuli
U Kuli će se 15. juna održa-

ti 11. po redu Trka prijatelj-
stva. Organizator trke, koja 
svake godine okuplja sve više 
takmičara, je Atketski klub 

“Hajduk maraton tim” Kula. 
I ove godine Klub je najavio 
trke na 10 i 5 km i mešovitu 

štafetu 2×5 kilometara. Prija-
ve se vrše do 7. juna 2019. go-
dine. Kotizacija iznosi 1.200 
dinara za takmičare iz Srbije 
ili 12 evra za inostrane trkače. 
“Ova trka prijateljstva pred-
stavlja spoj trčanja, mladosti, 
humanosti, razumevanja, ra-

dosti, i ima za cilj promociju 
aktivnog života i podizanje 
svesti kod mladih ljudi o zna-
čaju bavljenja trčanjem i uop-
šte sportom”, saopštili su or-
ganizatori. Prijave su mogu-
će putem sajta trka.rs.

foto: Atlex  




